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Geachte dames en heren, 

 

Naar aanleiding van de door de fractie van de PvdA gestelde vragen art. 41 RVO inzake Handhaving van 

de COVID-maatregelen, ontvangt u middels dit schrijven de beantwoording.  

 

Vraag 1. In media-uitingen lijkt de burgemeester te suggereren dat de horeca een geringe rol had 

in het verspreiden van het virus. Welke cijfers heeft de burgemeester om dit te onderbouwen? 

 

Antwoord: Er is volop discussie/verschil van mening over oorzaak en gevolg van de besmettingshaarden 

en of de horeca daarin als bron een belangrijke plaats inneemt. De meest actuele cijfers over 

verspreiding van het virus kunt u vinden bij het RIVM.  

https://www.rivm.nl/documenten/wekelijkse-update-epidemiologische-situatie-covid-19-in-nederland 

Vanzelfsprekend heeft de burgemeester in zijn rol als burgemeester een mening en in dit geval heeft het 

Veiligheidsberaad daar anders naar gekeken en een besluit genomen. De burgemeester heeft de 

afgelopen maanden op diverse momenten middels videoboodschappen mensen opgeroepen zich te 

houden aan de Covid-maatregelen.  

 

Vraag 2. Individueel gedrag van mensen speelt een grote rol in het verspreiden van het virus. De 

burgemeester heeft zich enkele malen kritisch uitgelaten over de corona maatregelen. Welk effect 

denkt de burgemeester dat zijn uitingen hebben op het gedrag van de Hilversummers? 

 

Antwoord: De burgemeester is al sinds het begin van de coronacrisis voor een breder afwegingskader. 

Niet alleen vanuit de medische hoek kijken, maar ook de economische schade en de maatschappelijke/ 

sociale gevolgen (eenzaamheid) meewegen in de besluiten. Daarin staat hij niet alleen. Er is alom begrip 

en waardering voor dat standpunt in de samenleving. Naar de crisis kijken door uitsluitend de bril van 

virologen is riskant en leidt tot verkeerde afwegingen. Daarom is het RedTeam ook naast het OMT gezet 

als belangrijke adviseur van het kabinet. 

Naast de kritische blik en het pleidooi voor een bredere context hamert de burgemeester vanaf het prille 

begin van de corona crisis op het naleven van de maatregelen door iedereen. Hij heeft dit via 

https://www.rivm.nl/documenten/wekelijkse-update-epidemiologische-situatie-covid-19-in-nederland


verschillende media en op verschillende wijzen consequent gedaan. U kunt dit terug lezen in vele 

interviews en artikelen, maar ook zien in de filmpjes die zijn gemaakt om bewoners een hart onder de 

riem te steken.  

  

Hieronder vindt u een aantal filmpjes: 

 

Covid: https://youtu.be/HUk_0G6qFCQ?list=PLfCDkUAbP_CIJ2rpg3DNrqV5tAmyurapu 

Covid: https://youtu.be/aOJ-5Qn9lzk?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ 

Covid: https://youtu.be/DQcGJHlDDgQ?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ 

Covid: https://youtu.be/ILar69w4Sfg?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ 

Respecteer elkaar: https://youtu.be/HUk_0G6qFCQ?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ 

 

Vraag 3. Hoeveel capaciteit heeft het college ingezet om het naleven van de regels door de horeca te 

controleren, met name op vrijdag- en zaterdagavond? 

 

Antwoord: Sinds de lockdown in maart wordt dagelijks ingezet op de naleving van de Noodverordening 

bij horecagelegenheden en detailhandel en op samenscholing. Deze controles worden door handhaving 

en politie in gezamenlijkheid uitgevoerd. De handhavingsstrategie wordt aangepast aan de op dat 

moment geldende Noodverordening. In totaal werken er in Hilversum 11 handhavers in de Hilversumse 

wijken. Naast het reguliere wijkwerk zijn de boa’s de afgelopen periode vooral in de avonden (met name 

de vrijdag- en zaterdagavond én nacht) ingezet om de Noodverordening te controleren. In het 

weekbericht van woensdag 14 oktober jl. heeft u kunnen lezen wat de consequenties zijn van deze extra 

taak. Verwacht wordt dat de komende periode meer capaciteit nodig is voor de controle van de naleving 

van de Noodverordening. In de Veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek hebben we de beschikking over 30 

á 35 handhavers. Deze kunnen, indien nodig, in de gehele Veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek ingezet 

worden.  

  

Vraag 4. Hoeveel controles hebben er tijdens de noodverordening plaatsgevonden bij horeca-

gelegenheden in Hilversum? Hoeveel daarvan hebben geleid tot een vermaning en hoeveel tot een 

boete? 

 

Antwoord: Na de verruiming van de regels, na de eerste lockdown in maart, lag de nadruk op het 

controlerend en adviserend optreden. Handhavend optreden is naast uitschrijven van boetes, ook het 

voortdurend in gesprek zijn met de horecaondernemers om ze te adviseren over het naleven van de 

regels. Dit heeft ertoe geleid dat er een goede samenwerking is ontstaan tussen de Hilversumse horeca, 

politie en gemeente. Desondanks zijn er in de Hilversumse horeca enkele overtredingen geconstateerd 

die hebben geleid tot een bestuurlijke handhavingsmaatregel. Zo zijn er 16 officiële mondelinge 

waarschuwingen gegeven als eerste stap, 6 officiële schriftelijke waarschuwingen en 3 Voornemens Last 

onder Dwangsom (VLOD). Tot een inning van een dwangsom heeft dit niet geleid. In de praktijk is 

gebleken dat de horecaondernemers de verschillende stappen in de bestuurlijke handhaving serieus 

nemen en slechts een enkeling recidiveerde in een overtreding van de Noodverordening.  

  

Vraag 5. Hoeveel meldingen zijn er binnengekomen van samenscholingen buiten de horeca, in 

strijd met de corona-maatregelen? Hoeveel controles zijn er uitgevoerd en hoeveel boetes 

opgelegd? 

 

Antwoord: In de periode van de eerste lockdown (maart, april, mei) zijn veel meldingen van 

samenscholing bij Toezicht binnengekomen. Sinds de verscherpte maatregelen zijn geen meldingen van 

samenscholing ontvangen, afgezien die van het illegale feest op een bouwterrein nabij Anna’s Hoeve 

vorig weekend. Hier waren ruim 300 mensen aanwezig. Er zijn geen boetes uitgedeeld; wel zijn twee 

mensen aangehouden. De handhavers en de politie doen dagelijks controlerondes door Hilversum en in 

het bijzonder bij de bekende hotspots. Bij een eerste overtreding van de Noodverordening wordt een 

officiële waarschuwing geregistreerd. Bij herhaling wordt een proces verbaal opgemaakt.  

 

 

 

https://youtu.be/HUk_0G6qFCQ?list=PLfCDkUAbP_CIJ2rpg3DNrqV5tAmyurapu
https://youtu.be/aOJ-5Qn9lzk?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ
https://youtu.be/DQcGJHlDDgQ?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ
https://youtu.be/ILar69w4Sfg?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ
https://youtu.be/HUk_0G6qFCQ?list=PLfCDkUAbP_CI5YcLcu5JqeW125FWR3pxJ


Aantallen: 

229 waarnemingen* 

391 waarschuwingen 

21 proces-verbalen 

*Waarnemingen zijn controles waar geen officiële waarschuwing of proces-verbaal uit voort gekomen 

zijn 

 

Vraag 6. Het kabinet heeft aangekondigd de wet te willen aanpassen om een mondkapjesplicht 

mogelijk te maken. In de noodverordening was het al mogelijk om lokaal mondkapjes te 

verplichten. Heeft het college overwogen om mondkapjes verplicht te stellen, bijvoorbeeld op 

bepaalde plekken in de openbare ruimte zoals het marktplein op marktdagen? Wat zijn daarbij de 

overwegingen? 

 

Antwoord: De burgemeester van Hilversum heeft vanaf de zomer in het openbaar gepleit voor het 

verplicht stellen van mondkapjes. Dat kon niet, omdat het juridisch niet afdwingbaar zou zijn en omdat 

het OMT er niets in zag.  Dat neemt niet weg dat de burgemeester is blijven pleiten voor het dragen van 

mondkapjes in openbare binnenruimtes (horeca, winkels, supermarkten) onder het motto: ‘baat het niet, 

dan schaadt het niet. Ook heeft het college in verschillende wijken mondkapjes uitgedeeld.  

 

Vraag 7. Hoe gaat u de handhaving van de gedeeltelijke lockdown uitvoeren, en heeft u daar 

voldoende capaciteit voor? Zo nee, hoe gaat u dit oplossen? 

 

Antwoord: Wij zetten onze handhavingsstrategie van de afgelopen periode voort. Wij passen deze 

strategie aan wanneer maatregelen vanuit het Rijk veranderen of na aanpassing van de 

Noodverordening. Wat betreft het effectief inzetten van onze capaciteit hebben wij veel geleerd van de 

lockdown in maart. Hierdoor kunnen wij snel schakelen bij het aanscherpen van regels. Indien er een 

tekort aan capaciteit ontstaat, gaan wij ook onze milieu inspecteurs inzetten als handhavers van de 

Noodverordening. Zij gaan dan meedraaien in de dagdiensten, zoals ook gebeurd is in maart, april en 

mei.  

  

Vraag 8. Deze maatregelen zijn pijnlijk voor iedereen. Gaat het college, naast nieuwe 

tegemoetkomingen van het Rijk voor ondernemers die worden geraakt, ook zelf nog aanvullende 

regelingen treffen om de pijn te verzachten? Zo ja, wanneer kan de raad deze voorstellen tegemoet 

zien? 

 

Antwoord: Een overzicht van de maatregelen die genomen zijn en nog steeds van kracht zijn, vindt u in 

de  recent gestuurde Coronabrief d.d. 20 oktober jl.   

 

Ervan uitgaande u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd, 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


